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REDACTION EEL 
Heeft u zich ook begild om de zeperd von BOch? Hebben we eindelijk een 
hoogleraar gevonden in Leiden; moest eerst een afspraak van een poor 
maanden nakomen in Utrecht, kwam net naar Amsterdam voordat de grijp
grage vingers van Maastricht hem vastklampten; komt er een langharige
alpha bleekneus vertellen dat men een miskleun heeft begaan! Toegeven; 
zijn premiere verdiende geen open doekjes, zijn script bekte niet. Deson
danks hebben we hier te maken met de jeune premier van de vaderlandse 
leer der open bare financien . Machtscoefficientenl Pressiegroepen! De ma
thematische Galbraith van pocket-formaat, hoewel Galbraith beter schrijft. 
Rostra kon het niet nalaten dit verschijsel te bestuderen. In dit nummer vindt u 
een verslag van De Dog, terwijl ook de vakgroep micro onder de loep wordt 
genomen. In het volgende nummer vindt u een interview. 
Rostra begil t zich niet enkel, Rostra gilt ook! Met een negen mens sterke re
dactie zit Rostra samengeperst in een piepklein kamertje. Bij redactieverga
deringen moet de helft van de redactie de gesprekken vanaf de gang volgen. 
Dan spreken we nog niet eens over de tiende telg uit deze Rostra-generatie. 
Rene siootweg. Tragisch fotograaf: Had een rolletje film met prachtfoto's 
volgeschoten, die hem vervolgens -met de camera er nog omheen- uit het 
Maupoleum ontstolen werd. Tien mensen in €len kamertje; de muur lijdt in 
stilte aan betonrot terwijl de typemachines door metaalmoeheid en over be· 
lasting de geest hebben gegeven. Help Rostra aan Ruim,e! Is het geen schan
de dot een faculteit als deze niet eens hoar faculteitsblad behoorlijk kan huis
vesten terwijl er in het Maupoleum minstens vijf kamers (ex bestuurskunde) 
en de voormalige braille-bibliotheek leeg staan? 
Daarom, geachte lezer, verzoeken wij u om medewerking. Tot een week no 
ontvangst van dit nummer vragen wij u om elk heel uur de gang op te gaan en 
te roepen: Ruimte voor Rostra! 
Wellicht dot het helpt. 
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Micro: verleden, heden , toekomst 
Alom bekend op de faculteit is het wonderbaarlijke feit dat studenten en in 
mindere mate leden van het wetenschappelijk personeel, niet of nauwelijks 
ge'informeerd zijn over de gang van zaken binnen de diverse vakgroepen. 
Metde bedoeling hier enig inzicht in te verschaffen, zal in ieder nummereen 
profielschets van deze bouwstenen van het instituut verschijnen. Bij hetdoor
bladeren van de tweedelige faculteitsencyclopedie stuitten wij als eerste op 
vakgroep een, te weten Micro. Speurende naar de wortels waaruit de vak
groep is ontsproten, belandden wij bij Meltzer, de archivaris van het facul
teitsverleden. Daar zijn geheugen het in de materie af liet weten, dook hij in 
een van zijn archiefkasten, waaruit hij het volgende epistel te voorschijn 
toverde. 

De stamboom van de 
Instituut 179 

vakgroepen I en II en van 

In de jaren zestig onstond binnen onze facul
teit het Seminarium voor Staathuishoudkun
de als een afsplitsing van het Seminarium 
voor Economische Wetenschappen. Het 
maakte een grote bloei door maar op het 
100151 was er niets meer van over behalve een 
direkleur en een slapel boeken. De direkleur 
werd minisler. De boeken zijn er nog sleeds 
maar het eliket erop werd veranderd van 
'Sem. Slaathuishoudk.' in 'Insl. 179' . (Die eli
kelsverander ing zal wei 101 vreugde hebben 
geleid bij de juridische faculleil. Vanuil die 
hoek zou er namelijk bij de Universileitsbibli
otheek geprotesteerd zijn tegen de oude be
naming. Er bestond immers maar een echte 
staathuishoudkunde, en dot was de staat
huishoudkunde bij de juristen. Jammer voor 
ze dot zij zelf ook een nummer kregen . ) De 
levenscyclvs van helseminarium was ten ein
de. Wei begonnen er nieuwe cycli : ruim lien 
jaar geleden ging het Seminarium voor 
Staalhuishoudkunde namelijk over in de vak
groepen Micro-economie en Macro-eco
nomie. Die vakgroepen zijn inlussen ook 01 
weer aan hel krimpen maar hopen dOl de 
nieuwe minisler (de opvolger von bovenge
noemde) die nieuwe levens niel definilief in 
de bezuinigingen smoorl. Voor aile zeker
heid een lerugblik. 

oude !:iekende 
TOI de vijfl iger joren logen onderwijs en on
derzoek oon de faculteil vrijwel uilsluilend in 
handen von hoogleraren en lecloren. Voor 
een beelje bijslond was er hel Seminorium 
voor Economische Welenschappen, dOl werd 
besluurd door een d ireclorium van hooglera
ren . In de jaren vijftig werd binnen dOl Semi
narium een 'sociaal-economische seclie' on
derscheiden waarvan de dagelijkse leiding 
beruslle bij professor Delfgaauw en waarvan 
de heer Heerlje hoofd was. Er werd gewerkl 
mel een zeer kleine slaf. Het verlenen van 
sludiehuip en hel verzorgen van het college 
'sociaal-economische relalies en begrippen' 
vormden de belangrijkste taken . De sludie
hulp werd lowel individueel gegeven als in 
d" vorm van werkgroepen voor de lenlamens 
Delfgaauw en Goedharl. Er werd ook onder-

zoek verrichl. De Commissie voor Economi 
sche Onlwikkeling van Amslerdam belrok de 
sociaal-economische sectie bij hel opslellen 
van een model voor de economische onlwik
keling op lange lermijn en er werd een con
juncluurdocumenlalie opgezel. Voorts werd 
assislenlie verleend bij hel werkcollege 
Mocro-economie. Toen Heerlje in 1963 werd 
benoemd 101 hoogleraar Slaalhuishoudkun
de in de juridische faculleil volgde de heer 
Hardebol hem op als hoofd van het Seminari
um. De laken van de sociaal-economische 
seclie werden slerk uilgebreid doordal hel 
voorlaan voor sludenlen mogelijk werd een 
sociaal-economisch werksluk Ie schrijven . 
Bovendien werd beslolen hellenlamen Prijs
Iheorie schriflelijk Ie goon afnemen, hel Se
minarium assisleerde Delfgaauw bij de ver
wezenlijking daarvan . Het werd hel eersle 
schriftelijke lenlamen voor kandidaatsstu
denten . Binnen lien jaar zouden aile monde
linge tentamens in de sludiefase lot het verle
den behoren. (Binnenkorl is de fase zelf er 
trouwens ook niel meer. ) 

Je eerste faculteitsraad, februari 1971 

reorganllatle 
Op 17 juni 1964 werd overeenkomslig hel 
besluil van de faculleil opgrond van een rap
port van de lecloren Frielink en Veri>urg een 
reorganisalie doorgevoerd die oprichling 
van een zelfstandig Seminarium voor 
Staathuishoudkunde mel zich brocht. Profes
sor Goedharl werd de eersle dil"ekleur. Zijn 
opvolgers waren achlereenvolgens de heren 
Klanl, Delfgaauw en Pais. De werkzaomhe
den werden nog . uitgebreid mel assislentie 
van Professor Jongman bij diens schriftelijke 
tenIa mens, ook Professor Kessler ging enige 
tijd laler van de dierislen von hel Semiharium 
gebruik maken. HeLpropedeulisch examen 
ging sleeds meer lijd vragen, overigens kon 
dOl jaren laler door inschakeling von compu
ters bij de verwerking van de uitslagen weer 
tot norma Ie proporlies worden lerugge
brachl. (Hel klokje stond niet stil en legen
woordig zijn er ook weer 'open vragen' in de 
propedeuse. ) 
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Op 8 juni 1968 werd de nieuwe huisvesling 
van helSeminarium in hel prachlige gebouw 
Nieuwe Doelenslraal 16-18 feeslelijk geo
pend. Zeker in de beginperiode was hel Se
minarium hier heel ruim behuisd. De kamers 
waren over hel algemeen zeer fraai. De pla
fondschilderingen in de kamer van de direk
leur vormden wei hel hooglepunl. (Nu, in de 

. Jodenbreeslraal, is hel echl niel meer de 
moeile waard om omhoog Ie kijken.) De slaf 
breidde zich sleeds meer uil en ook de werk
zaamheden nomen loe. Delfgaauw ver
Irouwde zijn kandidaalscolleges loe aan Har
debol en laler mede aan Pais. Een nieuwe en 
zeer lijdrovende bezigheid voor de slaf werd 
de parlicipalie in beheer en besluur. Hel Se
minarium heefl veel krachlen geleverd aan 
de leiding van faculleil en universileil. Dis
cussies over deopzel van de kandidaalsslu
die en de inpassing van de scriplie daarin vul
den vele vergaderingen. De opbouw van een 
bibliolheek werd syslemalisch ler hand geno
men. 

werkgroepen 
De cursus 1970-1971 zag de invoering van de 
propedeulische werkgroepen die de hoorcol
leges voor eersle jaars gingen vervangen. 
Deze zeer arbeidsinlensieve vorm van onder-

Direkteuren 
lot 64 
64-66 
66-67 
67-69 
69-78 

Hoofden 

G. Th.J. Delfgaauw 
C. Goedhart 
J.J. Klant 
G.Th.J. Delfgaauw 
A Pais (waarnemend) 

tol64 A Heerlje 
64-opheffing N.J.M. Hardebol 
68-opheffingA Pais hoofd research 

Wetenschappelilke medewerkers e.d. 
I 56-64 A Heertje 

64-opheffingN.J.M. Hardebol 
II 63-opheffingJ.J. Mellzer 
III 63-64 E. de Zoete 

64-opheffingF.J. Meijer 
IV 65-66 C.K.F. Nieuwenburg 

wijs is in de dagelijkse werkzaamheden van 
hel Seminarium de belangrijksle plaals goon 
innemen. De slaf werd daarloe uilgebreid. 
Vooral hel aanlal medewerkers nom loe. 
Omdal ook de neiging viel waar Ie nemen om 
de correclie van scriplies zoveel mogelijk Ie 
doen geschieden door medewerkers, ging 
hel aanlal kandidaalsassislenlen afnemen. 
De dagen van hel Seminarium waren inlus
sen geleld. De voorziller van de faculleil kon 
in 1964 een opsplilsing van de Seminari
umslaf naar leersloelen nog afwijzen mel de 
opmerking dOl de gedachle ener 'individuali
sering' indruisllegen de duidelijke lendenlie 
in hel universilaire beslel, sleeds meer Semi
naria en Inslilulen Ie vormen, helgeen mee
brengl dOl de werkzaamheden der hooglero
ren en lecloren in slijgende male hun indivi
dualislisch karakler verliezen en een collec
lief karokler goon dragen. Hel is een enigs
zins andere kanl opgegaan en hel Seminari
um en Inslituul moeslen in hel begin van de 
jaren zevenlig op hun beurl plaals maken 
voor vakgroepen, colleclivileilen die een zo 
mogelijk nog iels ruimere deling van veranl
woordelijkheid beogen. De bladeren van hel 
Seminarium zijn gevallen. Hier en daar in de 
lileraluur kom je zo een blad nog wei eens le
gen. Er zijn mooie bij en door zijn wij blij om. 

67-opheffingTh. AJ. Meys 
V 66-67 AM. Dierick 

68-69 P. J. Uilermark 
70-opheffing T. P. Treumann 

VI 68-opheffingJ.P.W.c. Korthals Altes 
VII 70-opheffingH.N. Hoogendonk 
VIII 71-opheffingS. Martin 

Kandidaatsassistenten e.d. 
I 55-56 A Heertje 

59-63 AH.Q.M. Merkies 
63-65 R.A Tjin Wong Joe 
66-70 AV.B. Schulte 
70-71 D. Janknegt 
71-opheffingM. Sint 

II 59-63 E. de Zoete 
64-68 P. J. Uitermark 
68-71 S. T. Duursma 

III 61-64 M.M.G. Fase 

Voor de student zal dit misschien l'Iiet zo waar 
gegolden hebben. Hij zal vooral belangstel
ling hebben gehad voor de persoonlijke kon
laklen met Seminariumleden in het kader 
van zijn studie. Hel Seminarium was voor 
hem in de eerste plaats de kandidaatsas
sistenl die zijn scriplie besprak of zijn werk
groepdocenl. De nomen van die mensen 
staan niet eens aile in de jaarverslagen van 
het Seminarium. Ik heb daarom gelrachl ze 
op een lijslle verzamelen. Ik hoop niemand 
te zijn vergeten. Op de lijsl ziel u sleeds rijljes 
van mensen die elkaar in de tijd opvolgden. 
U ziet dot er maximaal zeven medewerkers 
en tien kandidaatsassistenten tegelijk in 
dienst waren. In tolaal hebben ruim derlig 
mensen hun krachlen aan het Seminarium 
gewijd. Vier van de kandidaalsassistenten en 
Iwee van de medewerkers zijn tenslolle tot 
het hoogleraarsambt geroepen. Anderen 
drongen door 101 in de lop van De Nederland
sche Bank en van groolbanken. Sommigen 
bereikten hoge plaatsen bij hel bedrijfsleven 
of werden lopambtenaar. De minister heb
ben wij 01 genoemd. Nog slechts zeven zijn er 
thans aan de faculleil verbonden, lalen wij er 
zuinig op zijn. 

J.J. Mellzer 

64-65 C.K.F. Nieuwenburg 
65-70 E. Eisenmann 

IV 64-67 Th.AJ. Meys 
67-opheffingJ.G.Odink 

V 65-opheffing J. Schipper 
VI 67-69 H. Hoffmann 

69-opheffingF.E. Klijn 
VII 68-opheffing R. K. Knaack 
VIII 69-70 R. Regouw 
IX 69-opheffingF.AM. ten Brink 
X 69-opheffi ng M.1. Groen 

Niet-wetenschappeliik personeel 
secr. 67-68 E.C. van der Harst 

68-opheffingM.S. Moreu 
71-opheffing B. Smit-van Dongen 

stat. 70-opheffingH.J. Wolf 
bode 67-69 J.B. Schoos 

De ontwikkeling van de vakgroep na de WUB 
In 1972 trod de Wet Universilaire Besluitvor
ming in werking, ten gevolge waarvan de fa
culteit hoar slructuur moesl aanpassen. Daar
mee werd de vorming van de hUidige vak
groepen een feit. Dit hield in dot er diverse in
houdelijke veranderingen optraden in de 
took van de medewerkers die aan het insti
luut verbonden waren. De hoogleraren ver
loren hun aulonomie. Niellanger hadden ai
leen zij de besluitvorming in handen. Het re-

Ellman 

4 

tot dan loe vormde, werd opgedeeld naar de 
hoogleraren. Voor sommige hoogleraren 
waren dit moeilijk te verteren punten. Voor 
de vakgroep Micro had dit tot gevolg dot er 
een vrij grote doorstroming van hoogleraren 
optrad. Zij hebben op diverse gebieden hun 
sporen achtergelalen die niet aile even aan
genaam kunnen worden genoemd. Vanaf 
1972 heeft de vakgroep een aantal hooglera
ren zien komen en goon. Van Broekhoven, 
Hennipman (en Duisenberg, die niel bij de 

Een secretaresse 

vakgroep Micro zat,) werden vervangen door 
Klant bij Macro, Ellman bij Micro en Driehuis 
bij Macro. De leerstoel Economie van de cen
traal geleide volkshuishoudingen ontstond. 
Pais vertrok om zich op het landsbestuur te 
goon werpen en Hartog verscheen een klei
ne vijf jaar laler als opvolger, op de leersloel 
Prijslheorie. Goedhart be zelle geruime tijd 
de leerstoel Open bare financien, maar ver
liet de faculteit in 1982. De faculleit overlrof 
zichzelf en wist in slechts 1 1/2 jaar een nieu-

Van Winden 



we docent aan te stellen. Van Winden begon 
op 1 september jl. zijn werk. Met de bezuini
gingen en herstructureringen treedt het pro
bleem op dat men er niet zeker van is of men 
v.d . Doel zal kunnen vervangen. 

--~ 
Odink 

Publlceren 
Aangezien de hoogleraar de belangrijkste 
motivator van het onderzoek van zijn mede
werkers vormt, wat n iet door elke hoogleraar 
ten volle werd beseft, veroorzaakten de ver
anderingen persoonlijke problemen. Vlak na 
de splitsing bleef bij een aantal medewerkers 
mede alsgevolg hiervan publikatie en onder
zoek u il. Men kampte vijf a zes jaar geleden 
met een groot aantal nul auteurs. Door stimu
lerend optreden van nieuwe hooglerare n 
heeft de vakgroep op het moment geen en
kele nul auteur in haar geledingen. Dit proces 
ging met veel pijn en moeite gepaard. Nu is 
menzelfs zover dat men zeer ruim over de 
norm van 0.7 publikatie heenkoml. Volgens 
zeggen publiceert men gemiddeld 2,5 publi
katies per jaar in de daartoe aangewezen 
tijdschriften. Met trots stelt men dat ge
voelsmatig een hogere norm gehanteerd 
wordt dan door de faculteiten zelf gesteld. 
H·et is tenslolle de taak van een wetenschap
per te publiceren, hij wordt niet voor niets be
taald . Op het moment loopt de vakgroep als 
een trein . Een aantal promoties is op korte 
termijn te verwachten. R. Knaack's proef
schrift is inmiddels goedgekeurd, P. Boot pro
moveert ook binnenkorl. Op iets langere ter
mijn zijn de promoties van Simatupang en J. 
de Beus te verwachten . 
Een promotie is geen must, kost echter enorm 
veel tijd. Die tijd wordt meestal in het wee
kend en's avonds gevonden. Er zijn erg wei
nig medewerkers die slechts een veerlig
urige werkweek hebben. Een promotie wordt 
vaak een kwelling omdat men op zoek gaat 
naar de absolute waarheid, waarbij model
lering in aile facetten wordt gepoogd. Hierbij 
komt men zichzelf zeer vaak tegen. Op een 
gegeven moment moet men erkennen dat de 
opzet te groot is. 

Verbon 
Het onden:oek 
De vakgroep heeft op dit moment twee on
derzoeksprojecten lopen d'ie tevens goedge-

keurd zijn voor voorwaardelijke financie
ring. Het ene onderzoek ligt op het gebied 
van de arbeidsmarkt en inkomensproblema
tiek. Dit onderzoeksgebied wordt door Har
tog en zijn medewerkers bestreken. Ellman 
en de zijnen houden zich bezig met onder
zoek op het gebied van de economie van de 
centraal geleide -¥-olkshuishoudingen . Bin
nen deze twee onderzoeksgebieden heeft el
ke medewerker zijn eigen specialiteit. Met 
de komst van Van Winden zal op het gebied 
van de theorie van de collectieve sector on
derzoek gedaan worden. Dit onderzoek is on
dergebracht in het onderzoeksproject van 
Driehuis. Met het uitvallen van v.d. Doelis de 
hoogleraarsplaats onbezet. Dit wil niet zeg
gen dat er geen onderzoek wordt gedaan 
door zijn medewerker J. de Beus. 

Simatupang 

Het onderwils 
Het onderzoek heeft een onmiddellijke 
weers lag op het onderwijs. Er valt een ten
dens te bespeuren dat de tijdsbesteding aan 
pure prijstheorie relatief teruggelopen is. De 
invulling is echter voor de student in kwaliteit 
sterk gestegen. De maatschappelijke rele· 
vantie van het onderwijs kan hoog worden 
genoemd. Dit is de AGE niet geheel met de 
vakgroep eens, hierover zo meteen meer. 
De tendens van onderwijsvernieuwing is al 
sinds 1972 aan de gang. In dat jaar gaf de 
vakgroep voor het eerst het a Iternatief Micro
programma. Men begon omstreeks die tijd 
met papervervangende werkgroepen, en in 
1980 hadden de studenten het genoegen een 
Aigemene inleiding te krijgen . De vakgroep 
is op het moment van mening dat het pro
gramma binnen de beschikbare tijd van hoge 
kwaliteit is. 

Boot 
Er zijn altijd 1001 mogelijkheden voor de in
vulling van het programma. Op een gegeven 
moment moet je binnen de geboden tijd tot 
een keuze komen . In de nieuwe structuur 
heeft de vakgroep drie verplichte blokjes te 
verzorgen. Hierbij is een blok een hulpvak 
voor de andere economische vakken . Het 
wordt betwijfeld ofdit vande tijd van Microaf 
moet gaan. De tijd is gering en de onderwijs
belasting van de medewerkers hoog. Elke 
medewerker moet een evenredig aandeel 

Dirksen 
geven aan onderwlls in het verplichte ge
deelte van de studie . Hiermee wordt voorko
men dat mensen zich daarvoor te goed gaan 
voelen . In totaal wordt ± 50% van de be
schikbare tijd aan onderwijs besteed. Het irri
teert de vakgroep dat de AGE steeds op hun 
dak zit om het alternatief programma ver
zorgd te krijgen. Het tijdgebrek, de al 
constant aanwezige veranderingen, de 
vraag of het alternatieve programma de 
juiste weg is en de onredelijkheid van de AGE 
roepen vrij felle reacties op. Men vraagt zich 
binnen de vakgroep af of de AGE zich wei ten 
volle beseft wat men eist. Er pleiten drie pun
ten tegen de AGE. Ten eerste: mankracht 
blijft een groot probleem, men wil wei een 
alternatief programma maar in de faculteits
raad stemt men voor het formatieplaatsen
plan . Dit betekent een extra tijd om ander
soortig onderwi js voor te bereiden. Ten twee
de : er is nooit dUidelijk afgesproken dot het 
alternatieve programma ieder jaar zou wor
den aangeboden. Het normale programma is 
veelzijdig genoeg. Het verzoek van studen
ten om het alternatieve programma te verzor
gen kan echter gehonoreerd worden. Ten 
derde: de hoogleraar is degene die het pro
gramma inricht. De huidige hoogleraar 
meent dat hij zelf een goed programma kan 
verzorgen . Er bestaat altijd een spanning tus
sen onderzoek en onderwi js en tussen de Prof 
en de studenten. Er ontstaat geleidelijk een 
gediffere9tieerd aanbod waarbij voor elk 
wat wil~wordt opgenomen. Hierbij wordt in 
het oog gehouden dat er een zekere kwaliteit 
wordt geboden. Er kan dus nooit een verwor
yen recht bestaan. lets dat soms wei wordt 
gedachl. 

Middelbare scholen 
De leerstoelgroep ECGV geeft naast haar on
derwijs op deze faculteit ook les in het land. 
Post-academisch onderwijs heet dat. Met in
gang van 1986 wordt er in het VWo
eindexamenprogramma meer aandacht ge
geven aan economische orden, zo zullen de 
economische orden van de V.S., China, Sov
jet Unie en Joegoslavi~ aan bod komen. De 
middelbare school leraren die deze lessen 
zullen gaan geven weten, uiteraard, nog niet 
geheel het fijne van dit specifieke deel van 

Vervolg op bIz. 7 
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Mentorenleed? 
Maandag 5 september, het Maupoleum schudt op hoar grondvesten . De naar 
schatting driehonderd eerstejaars economiestudenten doen hun intree alles
behalve geruisloos. Het beeld van vorig joor herhoolt zich en bevestigt het 
vermoeden dot economie tot een van de populoirste wetenschoppen be
hoort. 

Voorbereiding mentorschap 
Om deze naar wetenschap hunkerende hor
de studenten te voorzien van hun eerste 
geestelijke bagage, heeft de introductiecom
missie een twintigtal mentoren geselecteerd. 
Deze kregen als took het zo goed mogelijk 
voorlichten en begeleiden van de eerste
jaars . Dot deze took niet aileen van het im
provisatietalent van de mentoren mocht af
hangen bleek uit de mentortraining die op 
uitstekende wijze verzorgd werd door leden 
van het instituut Opleiding en Training van de 
UvA. Resultaat: een team waarvan men wist 
dot deze op hoar took berekend wos. 

Flexibilitelt 
' Niemand komt er onder uit; wij niet en dus 
ook de mentoren niet', lijkt de nieuwe slogzin 
von de docenten te worden . Docenten moe
ten publiceren en studenten studeren . 
Een duidelijk voorbeeld hiervon is de voor
bereiding op en het mentorschop zelf. Aon
vrogen von de introductiecommissie om ten
tamens ten behoeven von de mentoren te 
verzellen tot voor of no het introductie gebeu
ren worden, op een enkele uitzondering no, 
niet gehonoreerd. Dit is des te vreemder om
dot reeds in een vroegti jdig stad ium de vak
groepen via een officieel schr i jven von het 
bestuur von de foculteit om medewerk ing is 
gevraagd. later blijkt echter dot er een proce
durefout is gemookt en dot op grond hiervon 
het verzoek ols niet ontvongen kon worden 
beschouwd. Buiten kijf stoot echter het feit 
don men middels de propedeuseroadsverga
dering vroegtijdig op de hoogte is gebrocht 
von de mentorenproblemotiek. 
Kortom, in de huidige opzet wordt de inzet 
von de mentor beloond met studievertraging. 
Een pleidooi voor meer flexlbiliteit jegens 
die octiviteiten, woarvon men kon zeggen 
dot ze wezenlijk in het onderwijsprogramma 
behoren, lijkt mij don ook terecht. 

Het spel 
Evenols het voorgoonde joar speelde de in
troductie zich of in €len week . No het wel 
komscollege von Prof. Joger werd het roer 
volledig overgeloten oon de introductiecom
missie . 
Opvollend wos het oontol studenten met be
longstelling voor de buitendogen in Wezep. 
Von de bijno tweehonderd oonmeldingen 
kwomen slechts honderdzestig mensen in 
oonmerk ing vonwege capaciteitsgebrek von 
de locat ie. De be langstel l ing is een duidel ij k 
bewijs vaf1 de waarde die men aan deze da
gen hecht. Soc iaa l contact in comb inotie met 
waardevolle. informatie over de fac u lteit en 
het faculteitsgebeuren blijkt een geslaagde 
doelstelling te zijn . 
Kennis van de faculteit werd opgedaan in het 
f.e .w .-spel. Opvallend was het enthousi
asme waarmee het spel werd gespeeld . AI 
snel werden de personages met volle overtui
ging uitgebeeld en situaties gecreeerd zoda-
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nig dot men vaak verrassend veel overeen
komst met de werkelijkheid kon consta
teren. Het i.e .b.-spel wos ook dit jaar weer 
een topper. Commercieel talent, fantasie en 
fanotisme mochten de deelnemers niet ont
zegd worden. Met bijna geen enkele uitzon
dering werd dit spel vol overgave gespeeld. 
Pogingen van de wedstrijdleiding om een 
laatste ronde te spelen werden herhoaldelijk 
gesaboteerd teneinde een hogere produktie 
te bereiken . 

De discussie 
No de spelen tijd voor de w a t serieuzere za
ken in de vorm van forumdiscussies. Er waren 
twee thema's gekoZfm. leder thema werd 
·toegelicht en verdedigd door een forum. Het 
eerste thema behelste 'de economische 
kracht van Nederland in de crisis'. Deze werd 
toegelicht door Hellie POll, Mario Brouwer en 
Hans Amman. Voorziller was Jos de Beus. 
Het tweede thema omvolle de stelling 'hoalt 
het nederlandse bedrijfsleven 1994'. Toelich
ting hierop werd gegeven door de heren Van 
Offeren, Meltzer en DorresteijnoAls voorziller 
fungeerde Paul van Batenburg. De be
langstelling voor beide forumdiscussies was 
bijzonder groot. Jammer was dot het eerste 
thema door tijdgebrek van de forumleden 
niet goed uit de verf is gekomen . De sprekers 
hadden no hun uiteenzelling nog slechts 
veertig minuten de tijd om in te goon op reac
ties vanuit de zaol. 
Beter ging het met het tweede themo woar 
oonzienlijk meer tijd beschikbaar wos om op 

Paul van Batenburg Joris Meltzer 

vrogen en kritiek in te goon. Onthullend wos 
het betoog van Dick von Offeren die ons de 
V&D structuur voorschotelde en ons kennis 
liet maken met de problemotiek die zo type
rend is voor het fomiliebedriif . 

De voorlichting 
Voorlichting geven is bij de docenten niet erg 
populair. Het een en onder bleek uit de rond
uit teleurstellende opkomst von docenten die 
op deze manier de mogelijkheid kregen, om 
op ontsponnende wijze, kennis te moken met 
hun publiek. Slechts €len docent had zich de 
moei te getroost om aon deze uitnodiging ge
hoor te geven (Prof. Driehuis van de vok
groep mocro ). De voorlichting von bedrijfs en 
statistiek/ wiskunde werden verzorgd door 
Dick van Offeren en Paul von Botenburg. Een 
kraakhelder betoog over de twee fosenstruc
tuur met 01 hoar beperkingen en hoor moge
lijkheden werd ons voorgeschoteld door het 
team studieodviseurs/ onderwijscoordino
tors. (Bert von Gelder, Anneke Parent en Hons 
Oostendorp ). 

Het g05tcollege 
Kleurrijk, boeiend en gevot. Ziedoor het oor
deel over een hoogleraor die ons binnenkort 
goot verloten. Een Prof. die ons er op allen
deerde dot er meer bestoot tussen hemet en 
oarde don studieboeken olleen. Zijn noom 
Prof. von Stuyvenberg (economische ge
schiedenis) . Twee uur long heeft het publiek 
hem, z'n betoog en de wijze waarop hij dit 



hield mogen bewonderen. Conclusie: we 
zullen hem missen. 

Het faculteltsgebeuren 
Een universiteit zonder politiek is een schip 
zonder kapitein moeten wellicht de mensen 
van de aktiecommite's gedacht hebben . Dus 
oak dit onderdeel kwam rulms.cMots aan bod 
(age & obas). 
Verdere punten van bespreking waren de 
sef, de faculteitsraad, de propedeuseraad en 
vrouwenstudies. Dot vrouwenstudies nog 01-
tijd een teer punt blijkt te zijn bleek 01 snel uit 
de reacties van het publiek. Bewondering 
verdient dan ook Eis Hoekman die het aan
durfde dit gevoelige onderwerp te berde te 
brengen. 

Sport en eten 
Donderdagmiddag tijd v~~r sport. Alles 
wordt in het werk gesteld om binnen het ka
der van de mogelijkheden, een zo groot mo
gelijke varieteit van sporten aan te bieden. 
De sporten waarop men kon inschrijven wa
ren voelbal, volleybal, zwemmen, waterpo-
10 en de inmiddels alom bekende ten Napel 
veldloop. Bijzondere aandachl verdienen 
zonder enige Iwijfel de makers van de maal-
tijden. (Ernst ....... . . en Prosper .... ) Deze wa-
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de economie. Nu kent Nederland de stichting 
Post Academisch onderwijs (PAO) die ver
scheidene 'cursussen' voor reeds afgeslu
deerden in hun eigen vakgebied organiseert. 
Deze stichting heeft de leersloelgroep ECGV 
verzocht om in vijf sleden 'Ies' in economi
sche orde te geven. Ruud Knaack doceert in 
Groningen, Pieter Bool in Eindhoven , Mi
chael Ellman in Amsterdam, Balara Simatu
pang in Al)1ersfoorl en Erik Dirksen in Rotter
dam. 
Erik verlelde ons dOl hel niel om echte lessen 
goat, maar meer om drie bijeenkomsten van 
ieder drie uur waar gesproken wordt over de 
slof en aanbevolen lileratuur. Er is geen huis
werk of iets dergelijks. Voar zijn Rotterdamse 
bijeenkomsl had men 70 mensen verwachl 

ren van goede kwalileit. Het hoogtepunt was 
zonder meer het koud buffet. Dot deze viel te 
rangschikken onder culinaire hoogstandjes, 
rlaarover was iedereen het eens. 

Tot slot 
Ook dit jaar blijkt de inleresse voor de buiten
dagen Ie zijn toegenomen. Het nut hiervan 
zal men middels de onderwijsevaluatie, eve
nals vorig jaar, hoogstwaarschijlijk onder
schrijven. De combinatie spel en informatie 
blijkt naast het leerproces bovendien een 
ideale vorm Ie zijn om het probleem van de 
anonimileit deels op te lossen. Uit dil oogpunl 
is hel gewenst om ook in de toekomst dit soort 
activileiten te kunnen aanbieden . De intro
ducliecommissie vormt hierin een belangrij
ke schakel. Dot levens medewerking van de 
vakgroepen onontbeerlijk is, zowel t.a . v. het 
mentorenbeleid als het gehele inlroductie 
gebeuren, moge duidelijk zijn . 
Aileen met onderlinge samenwerking kun
nen we zorg dragen v~~r een prettig 
leef/ werkklimaat. 

Patrick Oudijk 

terwijl er op de eersle bijeenkomsl lussen de 
vijftig en zeslig leraren waren verschenen. 
Redelijke animo lijkt het. Op onze vraag hoe 
de sfeer op de bijeenkomst was, verlelde 
Dirksen dot er een redelijk ongedwongen 
sfeer heersle. Hel volgen van de cursus wordl 
wei van de docenten verwacht, maar hel is 
niet verplicht. De leraren komen vrijwillig en, 
kennelijk, nooil Ie oud om wat te leren. 

Eenheidsworst? 
Naast de student als bepalende factor voor 
het onderwijsaanbod, is er de behoefle van 
iedereen binnen de vakgroep zoveel moge
lijk van zijn eigen yak in het onderwijs Ie krij
gen. De beslissing ligt bij het vakgroep
bestuur, waarin elke medewerker, Prof en 
personeelslid zit. Studenten zijn in het vak
groepbestuur verlegenwoordigd door de 
kandidaatsassistenten. Naast het vakgroep
bestuur heeft de vakgroep een dagelijks 
bestuur. De invloed van dit bestuur rijkt ver . 
Men heeft invloed op de taakverdeling en 
geldstromen. In de praktijk blijkl binnen de 
vakgroep een liberaal toleranl klimaat te 
heersen waarin binnen redelijke grenzen 
een ieder aan zijn Irekken komt. 

Knaack 

De Beus 
De eenheid is niel overal aanwezig.Er is een 
voortdurend aanwezige controverse over de 
loepassing van de wiskunde. Enerzijds blijkt 
bij een gedeelte van de vakgroep geen be
zwaar Ie bestaan tegen wiskundige theorie
vorming . Dit wordt zelfs o·nvermijdelijk 
geacht. Anderzijds vragen sommige mede
werkers zich of of andersoortig onderzoek 
niet hoger gewaardeerd moet worden . 

MK HPK 
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De nieuwe bloedraad 
De bel heeft geklonken voor een nieuwe ronde in het bezuinigingsgevecht. 
Nu komen de faculteiten aan de beurt. Ook de economische faculteiten. De 
Minister vraagt om acht miljoen gulden voor 1990. Tot 1987 hoeft daarvan 
slechts een kleine vier miljoen plusde kosten van de opbouw van de faculteit 
te Maastricht te worden opgebracht. Ook vindt de Minister (uim honderd 
hoogleraarsplaatsen economie voldoende voor Nederland. Momenteel zijn 
er 150 .... 

Zoals wellicht bekend hield een commissie 
van 'wijze mannen' zich bezig met een in
ventarisatie van wetenschapsland. Een cu
rieuze commissie. Nadat de verscheidene 
College's van Bestuur de Minister te kennen 
gaven niets te zien in zijn bezuinigingsplan
nen, deed de heer Deetman hen een voorst~1 
dot naar nostalgische maffia-verhalen rook: 
Jullie willen dus niet meewerken? Ais ik jullie 
was dan zou ik dot maar wei doen want an
ders doe ik het zelf. Een duidelijk dreige
ment, want ondanks de ongetwijfeld aanwe
zige kennis bij de Minister en zijn staf viel te 
vrezen dot heel wat wetenschappelijke por
celeinkasten een flinke douw zouden krij
gen. Daarop ontstond de commissie TVC 
(TaakVerdeling en Concentratie). Bemand 
door leden van de verscheidende College' s 
van Bestuur, maar elk op persoonlijke tilel. 
Deze constructie zullen we verderop ook aan
treffen. 
Deze commissie kwam met een bezuinigings
plan voor het wetenschappelijk onderwijs 
waarvan men kon veronderstellen, maar 
niet mocht aannemen, dot het een beetje de 
ideeen van de universiteiten weergaf. De 
hoofdpunten zijn uitgebreid in de pers be
schreven; opheffingen, verplaatsingen en 
samenvoegingen. Voor economie kwam niet 
geheel onverwacht een landelijke fusie met 
econometrie en actuariele wetenschappen 
uit de bus. 
In zijn reactie op het TVC-rapport ging de Mi 
nister voor economie niet op detailkwesties 
in maar gaf randvoorwaarden waarbinnen 
een discipline-plan moest worden gemaakt; 
een plan ter verdeling van een kleine hon
derd leerstoelen van de discipline economie 
c.a .. Wie moest nu dit plan goon maken? De 
faculteiten zelf? ledere faculteit zou een of 
meer personen kunnen afvaardigen naar 
een landelijke commissie en vervolgens zou
den aile faculteitsraden hun plan 01 dan niet 
kunnen ratificeren. De College's van 
Bestuur? In het verlengde van de TVC
commissie zou men ook de follow-up voor 
hoar rekening kunnen nemen . De Academi
sche Road? Dit adviserend orgaan waarin 
reeds iedere universiteit landelijk is verte
genwoordigd en waarin iedere faculteit hoar 
vertegenwoordigers heeft zitten, leek op 
moat gesneden voor deze kwestie. 

De Minister verzocht de CvB's het plan 0p te 
stellen. Voor 1 januari aanstaande wil hij het 
in zijn bezit hebben. De CvB's besloten het 
plan niet zelf op te stellen maar randvoor
waarden te formuleren en vervolgens een 
cornmissie aan het werk te zetten. Een com
missie met personen die eigenlijk heel repre
sentatief zijn voor de betrokken faculteiten, 
maar er slechts op persoonlijke titel in zitting 
hebben. Tesamen moeten deze personen als 
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een nieuwe bloedraad beslissen welke 
leerstoelen zij de Minister voordragen te 10-
ten vervallen . Vanuit elke faculteit zit de de
coon in de commissie. Van onze faculteit 
prof. drs. I. van der Zijpp; gepokt en gema
zeld in prijsonderhandelingen met betrek
king tot staal, nu benoemd tot ridder van het 
faculteitsbelang, inquisiteur van de nieuwe 
bloedraad . 

Constructie 
Een commissie met op zich representatieve 
personen, maqr toch niet representatief ..... 
we zijn het 01 eerder tegengekomen. TVC! Ais 
er iets is dot het. no-nonsense beleid van het 
kabinet-Lubbers op het gebied van weten
schappelijk onderwijs weerspiegelt, dan 
hoortdeze constructie daar zeker bij. Immers, 
via deze constructie worden aile democra
tisch gekozen lichamen omzeild! 
Tijdens de TVC-operatie hadden de universi
teitsroden het nakijken . Roel Poppe -het lid 
vonuit de UvA- was wei bereid mededelin
gen te doen omtrent het verloop van de on
derhandeling maar hem kon niets opgedra
gen of meegegeven worden . Hij zat immers 
op persoonlijke titel in de commissie. Pas 
toen het TVC-rapport klaar was kreeg de uni
versiteitsraad, tegelijkertijd met de (sub)fo
:ulteitsraden en -besturen, de mogelijkheid 
tot insprook met betrekking tot de officiele 
reoktie op het rapport door de universiteit. 
Het verhaal herhaalt zich nu. De Minister ver

.zocht de CvB's een plan binnen zijn randvoor
waarden op te stell en, het CvB deed dot zon~ 
der de universiteitsraad doarin te betrekken . 
De CvB's gaven vervolgens hun rand~oor
woarden mee aan een commissie van men
sen die uiterst toevallig decaan zijn van een 
economische faculteit en dus in het foculteits
bestuur zitten en dus de faculteitsrood voor
zitten. Maar diezelfde besturen en raden 
hebben geen kruimel in de pap te brokkelen . 
Van der Zijpp heeft beloofd of en toe mede
deling te doen omtrent de voartgang van de 
onderhondelingen maar dot verhoogt het de
mocratisch gehalte van de procedure geen
zins. Wanneer het plan eenmaal gereed is, 
goat het naar de Minister en die stuurt zijn 
voornemens noar de CvB's voor overleg . 
Voorlopig rekent de faculteitsroad erop daar
in betrokken te worden. Ook stuurt de Mi
nister zijn voornemens naar de Academische 
Road voor advies. D66r vinden we drie men
sen van deze faculteit; drs. Frans Klijn, 
veteraan-student Gert Grift en de decaan; 
prof. drs. I. van der Zijpp. 
Het is daardoar mogelijk dot het he Ie discipli
neplan wordt opgesteld en er ministeriele 
beslissingen worden genomen terwijl de de
mocratische gekozen inspraak-organen 
slechts mogen ruiken aan de soep die ze uit
eindelijk verplicht zijn te slikken. 

Van onderen 
Deze facuiteit staat niet bekend om hoar licht
zinnige besluitvorming. Het bestuur docu
menteerd zichzelf en de road terdege, de 
raadsfrakties duiken redelijk diep in de mate
rie en de besluitvorming op zich is goed 
gestructureerd. 
Toen de Minister dan ook in juli 1981 met een 
kernnota-BUWP kwam, en deze nota redelijk 
ongeschonden bleef, kon iedereen aanvoe
len dot er wat te wachten stond. De faculteit 
was toen nog druk bezig met de invoering 
van de twee-fasen structuur, maar toen het 
werk goed en wei achter de rug was werd er 
in oktober 1982 een commissie ingesteld om 
eens te goon bekijken wot de gevolgen zou
den zijn voor deze foculteit indien die kern
nota inzoke Beleidsvoornemens betreffende 
het Universitoir Wetenschoppelijk Personeel 
werd doorgevoerd. Doornoost werden ook 
de contouren zichtboar von de voorwoorde
lijke finonciering von het wetenschoppelijk 
anderzoek; kon de commissie doar ook even 
noar kijken? Met die dubbele opdrocht toog 
een kleine groep von mensen oon het werk 
onder leiding von de nimmer vermoeibore 
'eminence-grise' von deze foculteit : prof. dr. 
P. Verburg. 
De boodschop von de noto-BUWP luidde dot 
de universteiten topzwoor waren; er waren 
teveel hoogleraren ten opzichte von het 
overig wetenschoppelijk personeel. Aonge
zien er geen overig wetenschoppelijk perso
neel kon worden oongenomen moest er ge
kopt worden in het oontal hoogleraarsplaat
sen. Nu kon meneen hoogleraar niet mokke
lijk ontsloon, de enige manier om in die 
plootsen op korte termijn te koppen zou het 
niet vervullen von vocotur'es zijn . Het is dui
delijk dot een dergelijk ad hoc beleid op de 
duur funest zou zijn voor de faculteit, enige 
structuur werd gewenst. 

Verburg; onvermoeibaar 



In het nu geldende systeem van onderzoeks
financiering wordt wetenschappelijk onder
zoek niet zonder meer gefinancierd. Eerst 
moet de Minister -d.w.z. zijn ambtenaren
plannen onder zijn ogen hebben gehad en 
hebben goedgekeurd . Die plannen moeten 
aan een oantol eisen voldoen en dienen 
goed te zi jn onderbouwd; ook hier was enige 
structuur en coordinatie gewenst. De focultai
re structuurcommissie kwom in februari met 
een verkenningsropport. U kunt hierover in 
Rostra 103 lezen. De faculteitsrood yond dat 
de vakgroepen op het rapport moesten kun
nen reageren en verzocht vervolgens de FSC 
om deze reakties te bundelen. Ook werd de 
commissie uitgebreid. 
Tijdens deze fase van de werkzaamheden 
door de commissie werden de plannen van 
de Minister bekend : een disciplineplan . De 
opdracht aan de commissie werd toen gewij
zigd: nu moest zij een rapport opstellen op 
grond waarvan de raad haar standpunten ten 
opzichte van het op te stellen disciplineplan 
kon baseren. Dat rapport is nu ook af. De raad 
heeft het in besloten vergadering 'ter kennis
name aangenomen', meer niet. Want, wan
neer de faculteitsraad een standpunt zou 
hebben geformuleerd ten aanzien von dit in
terimrappport, en dus ten aanzien van de 
voorgestelde structuur, dan zou zij reeds een 
standpunt hebben ingenomen ten aanzien 
van het op te stellen disciplineplan . lets wat 
niet aileen uiterst voorbarig zou zijn geweest, 
maar daar naast had het de bewegingsvrij 
heid van 'onze' onderhandelaar beperkt. 

Dlsciplineplan 
In.hoofdstuk 7 van het interim-rapport goat de 
FSC'82 in op het disiplineplan ; le stelt dat er 
in principe twee benaderingswijzen mogelijk 
zijn voor het overleg met de zusterfacultei 
ten . Men zou een sleutel kunnen gaan bere
kenen voor de verdeling van de geeiste re
ductie over de instellingen. Vervolgens 
kan iedere faculteit voor zichzelfeen 
kroondocent - en formatieplan opstellen. 
Eventueel op sommige terreinen in overleg 
met een of meerdere zusterfaculteiten. 
Daarnaast zou men in het overleg met de 
zusterfaculteiten voor aile faculteiten tesa
men het geheel gedetailleerde kroondocen
tenplan kunnen opstellen op basis van geza
melijk gekozen prioriteiten en criteria . De 
commissie is om praktische redenen voor het 
eerste uitgangspunT want, stelt zij , dat vereist 
minder gedetoilleerd overleg. 
Het vinden van een verdeelsleutel kan op 
verscheidene wijzen plaatsvinden.Men kan 
daarbij kwantitatieve- en kwalitatieve crite
ria onderscheiden . 
Bij kwalitatieve criteria kan men aon ver
scheiden zaken den ken. Vele van die zaken 
zijn . persoonsgebonden en moeilijk meet
baar. Onderwijsprestaties vallen slecht af te 
lezen van presentiepercentages en slagings 
cijfers. Terwijl het aantal publicaties van een 
persoon, dat momenteel als criterium wordt 
gehanteerd, toch nooit een juist beeld van ie
mands onderzoekskwaliteiten kan geven . 
Toch kan men denken aan wegingsfactoren 
voor soorten van gehanteerde onderwijsvor
men . Daarnaast kent men op oriderzoeksge
bied 'zwaartepunten' -die door de Minister 
worden vostgesteld- onderzoekspro
gramma's in de voorwaardelijke financiering 
. idem- en centra van contractresearch -

bijvoorbee ld de S.E.O.-. Wellicht dat deze in 
de berekening worden meegenomen. De 
kwontitatieve criteria richten zich enkel op 
ci jfers. 
De commissie werkte drie rekenmethoden 
uit die zich onderscheidden door verschillen
de veronderstellingen . Resu ltaat: iedere 
keer een andere verdeling van de hoogle
raarsplaatsen over de faculteiten . Het is nu 
aan de onderhandelingen om de werkelijke 
verdeling boven tafel te krijgen. 

Doorstromers 
Voor de studenten zullen de gevolgen van dit 
alles niet zo heel groot zijn . Er is besloten het 
onderwijsaanbod te handhaven . Soms moet 
je daorvoor naar een andere (UvA)faculteit, 
soms is de hoogste baas van dot yak geen pro
fessor maar een wetenschappelijk hoofdme
dewerker (een dr. met een lager salaris dan 
een prof. dr. ). 

Voor de medewerkers kunnen de gevolgen 
catastrofale omvang aannemen . loals bo
yen beschreven staat geeft de kernnota
BUWP een bepaalde verhouding van hoogle
raar : wetenschapppelijk hoofdmede
werker: overig wetenschappelijk personeel 
(1: 1.5:4.5). Hetgeen zoveel wit zeggen dat er 
mensen met ontslag worden bedreigd. Voor 
de UvA volt dat gemiddeld redelijk mee. 

Dit is echter geen rede tot vreugde. De Mi
nister heeft namelijk nog twee zaken in pet
to. Enerzijds 'assistenten in opleiding' en an
derzijds de 'doorstromers'. De assistenten in 
opleiding zijn bekend geworden onder de 
naam van gezellen. Het betreft hier de elite 
die tot de tweede fase onderzoekers
opleiding zijn toegelaten. Eigenlijk zijn ze 
student, maar de Minister wit ze aonstellen 
tegen minimum loon en -dus- als personee!. 
litten deze assistenten nu wei of niet in de 
verrhouding? Oat is voorlopig onbekend. le
ker is dot de Minister aan vier ossistenten per 
hoogleraar(splaots) denkt. Dan de doorstro
mers. Dit zijn afgestudeerden (drs. ) die de 
mogelijkheid krijgen om op de universiteit 
aan hun promotie te werken (dr. ) en dan vit 
moeten vliegen naor de 'echte' wereld . Ik 
meen dat ze daar 4 joar v~~r hebben . Voor 
sociale wetenschappen als economie denkt 
de Minister dat er ruimte is voor een redelijk 
groot percentage oan doorstromers. Dot 
snijdt wei diep. 
Mocht u, waarde lezer, als argeloze voorbij
ganger verzeild raken bij de nieuwjaarsre
ceptie van deze foculteit en het valt u op dot 
anders zo integere wetenschappers zich een 
flink stuk in de kraag drin ken, dan weet u nu 
waarom : het disciplineplan is dan af. 

MM 

van der Zijpp: ridder van het faculteitsbelang 
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Don Ouichot of dapper pionier 
Afscheid prof. dr. Brull van UvA 
Of schoon prof. dr. BrOil eveneens aan de Juridische faculteit was verbonden 
en slechts economen, die belastingrecht volgden meer met hem te maken 
kregen, was zijn vertrek toch interessant genoeg om over te berichten. Hij be
hoorde noch tot de grote bekenden op de faculteit, noch tot de werkelijke 
'vlaggeschepen'. Maar z'n redenen tot afscheid en het tijdstip, waarop hij de 
benen nam waren zo opvallend, dat hij daarmee zelfs de landelijke pers 
haalde. 

Rosse buurt 
'Ik heb een inspecteur gekend, die voor de 
oorlog de belostingoonslogen voor de rosse 
buurt moest regelen. Die dames houden 
geen boekhouding bij. Dus werd hun een be
paalde aanslog opgelegd, die elk jaar werd 
verhoogd totdot ze op het kantoor kwomen 
klogen. Dan wist-ie, dat hij ongeveer goed 
zot. Tegenwoordig wordt iederen zo aonge
pakt: Zo luchtte prof. Brull (61 )zijn hart in He! 
Parool. Het ciloo! geeft in een notedop weer, 
waf voor de hoogleraar de reden was om na 
dertig joar he! belas!ingrecht !e la!en voor 
wo! het is. 

Gespitst op de 'misdadigheid van he! 
systeem' bond Brull tijdens die der!ig joar de 
strijd oon me! het ambtsmisdrijf. Hij be
schouwde deze beroepsmatige overtredin
gen van belastingombtenaren ols de tegen
hanger van de froude. Niet dat hij de fraude 
wilde vergoeilijken. Maar he! onder !afel 
werken van dubieus ambtenarengedrag en 
het stimuleren daarvan door hogerge
plaa!s!en moesten ook aan kritisch onder
zoek onderworpen worden. 

De 'druppel', die Brull deed besluiten om nie! 
z'n pensioen of te wach!en, bestond ui! he! 
op!reden van de rijksoverheid . De burgers 
kregen steeds meer te maken met een dusda
nig 'unfaire' en onduidelijke belastingwet
geving, dat het onmogelijk werd studenten 
iets zinnigs over die belastingwetten bij te 
brengen. Daarbij kwam dan ook nog de 
twee-fasen structuur met zijn verkorte studie
duur, die de belstingrechtstudent veel te wei
nig tijd gunde. Dit, volgens Brull, zeker als je 
nagaat, dat de overheid !egenwoordig met 
gemiddeld Mm belastingwetswijziging per 
drie dagen komI. 

Naast deze door 'Den Haag' veroorzaakte 
frustraties speelde !evens de verloedering op 
de universiteit een rol. Belastingrech!studen
ten interesserden zich de laatste jaren, vaak 
noodgedwongen, aileen nog maar voor 
'foefjes' en voor manieren om zo snel moge
lijk rijk te warden. Ook het toenemende ge
bruik van 'multiple choice' toetsen was de 
prof. een doorn in het oog, daar dit systeem 
in zijn ogen creativiteit overbodig en het aan
brengen van nuances onmogelijk maakte . 

Brull zag in het 'kruisjes zetten' tevens een 
oorzaak van de gebrekkige taalbeheersing, 
die hii bij sommige studenten aantrof. 
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College 
In zijn geestige afscheidsrede ging prof. Brull 
opdeze weg voorl. Het college in de lutherse 
kerk werd overigens goed bezocht. Onder de 
talrijke aanwezigen bevonden zich o .a. prof. 
van der Zijpp en heel wat lieden met wie je 
beter niet nonchalant over je zwarte geld 
kon praten . Brull begon met enigzins het 
plechtstatige van een dominee, met de op
merking, dat belas!ingrecht geenszins een 
saai yak is . Vervolgens ging hij in op de vraag 
hoe de 'heffingspraktijk' in de pers behan
deld werd, d.w.z. hoe in de dagbladen e .d. 
bericht werd over bedenkelijk optreden van 
belastingambtenaren. Hij beschuldigde de 
kranten van eenzijdigheid en vroeg zich te
gelijker!ijd af wat de oorzaak daarvan kon 
zijn. De prof. sloot uit dat het taboe op 
ambtsmisdrijven in de media een gevolg was 
van een 'departementale samenzwering' en 
kwam daarna met een aantal mogelijke ver
klaringen. 

Dat de pers veel over fraude en praktisch 
niets over ambtsmisdrijven publiceert, zou 
volgens Brull in de eerste plaats veroorzaakt 
kunnen zijn door het feit, dat de fiscus een 
duister en besloten bolwerk is, waardoor het 
moeilijk is om aan gegevens !e komen. Ten 
!weede was het mogelijk, veronderstelde 
Brull, dat het 'gefoezel' van belastinginspec
teurs voor lezers niet interessant genoeg be
vonden werd . Weer een andere oorzaak kon 
een eventuele verstrengeling van belangen 
zijn. De waarheid ligt waarschijnlijk wei er
gens in het midden. Journalisten doen niet 
overdreven veel moeite voor een weinig in
teressant verhaal. Een half-verzonnen cover
story over de prins - gemaal is eenvoudiger en 
trekt meer lezers. 

Brull doorspekte verder zijn betoog met sail 
lante, maar doorgaans serieus bedoelde ui!
spraken. Zo zag hij ook onze maatschappij 
als min of meerautoritair systeem datevenals 
aile andere autoritaire systemen rustte op 
drie peilers, te weten informatie, .de fisc us en 
macht d .w .z. de ME. Tevens bracht hij nog 
naar voren, dat ambtsmisdrijven in zekere zin 
te vergelijken zijn met iets als burgelijke 
ongehoorzaamheid. Geen van beide dient 
namelijk het eigen belang. Paradoxaal 
noemde de belasting-hoogleraar het dat die 
zogeheten 'sociale misdrijven' vaak relatief 
zwaar best raft werden, terwijl het vergelijk
bare ambtsmisdrijf meestal door de vingers 
werd gezien . Ais oorzaak daarvoor noemde 
de prof. het feit, dat een technocratie als de 

onze niet zonder ambtsmisdriiven zou kun
nen functioneren . 

Verantwoordlng 
In het tweede deel van zijn afscheidsrede 
legde prof. dr. D. Brull verantwoording af 
voor dertig jaar docentschap. Geinspireerd 
door Rudolf Steiner begon hij volgens zijn 
zeggen aan een sociologische en een belas
ting-filosofische taak . Vooral op de soci
ologische 'weg' ontmoette hij betrekkelijk 
veel vijandigheid . Ambtenaren waren bang, 
dot zijn vele geschrijf afbreuk zou doen aan 
hun reputatie, of schoon hij nooit op de per
soon speelde en niet ziekelijk an!i-fiscaal 
was. Hij had ook nimmer verklaard, dat de 
belastingen te hoog waren. Tenslotte ver
trouwde de anti-autoritaire Brull zijn gehoor 
toe, dat hij ondanks alles meer sympathie 
had voor de falende of foute amb!enaar dan 
voor de gehaaide fraudeur. Echter, 'van we
tenschap, die de samenleving bedreigd, sluit 
die samenleving zich nou eenmaal af: 

Afscheid 
De prof . besloot z'n betoog met het opsom
men van nog enkele redenen, die zijn vertrek 
hadden bevorderd. Hij stelde in de eerste 
plaa!s, dat z'n vertrek niets met ruzie noch iets 
met persoonlijke fricties te maken had . 
Wei voerde hij de grote bemoeizucht van 
'Den Haag' m.b.t. wetenschappelijk onder
zoek aan als een argument om op te stappen. 
De vri je wetenschapsbeoefening mag nimmer 
in gevaar komen, hetgeen momenteel door 
allerhande beperkende financieringsrege
lingen wei dreigt te gebeuren . 
Uiteindelijk toonde Brull nog zijn lichte be
zorgdheid over Nederland, die gedeeld werd 
door een buitenlandse vriend. Deze verbaas
de zich erover, terwijl vroeger iedere 
'snotjongen' dot wist, je tegenwoordig pro
fessor moest zijn om te weten, dat je door de 
staat belazerd wordt. 
Dot was voor de lootste mool een beetje de 
boodschop van prof . dr . Dieter Brull. 

RM 



Bedriifskunde 
Van wanneer de eerste bedrijfskundige opleiding in Nederland stamt is niet 
exact duidelijk geworden. De TH Eindhoven was de eerste die in 1966 een 
aansluiting op het VWO gaf met als vereisten wis- en natuurkunde. Delft was 
de eerste die een Drs-opleiding verzorgde. Deze startte in 1970 in samenwer
king met de toenmalige Nederlandse Econom ische Hogeschool en is 
bestemd voor kandidaatsstudenten. De TH Twente began omstreeks 1969 met 
een kopstudie voor kandidaatsstudenten aan de TH's. In 1977 volgde Gronin
gen, Nijenrode heeft sinds kart academische status. Beiden leiden Drs-sen 
op. 

Een ople iding met een identiteitscrisis die het 
desondanks geweldig doet en zich perfect 
weet te weren. Het onderzoeksterrein is de 
organisatie met zijn problemen van multidi
sCiplinaire aard . Door de niet erg duidelijke 
omschrijving van het vakgebied en de hoge 
waarde die het proktische element binnen de 
opleid i ng heeft wordt theorievorming als 
moeilijk ervaren . 'De belangrijkste opdracht 
van de bedrijfskunde is te functioneren als 
brug tussen het veld van kennis en het veld 
van actie ' , zei Prof.Dr .G .B.J.Bommers, de
caan van Nijenrode . Het onderzoek meet 
met de bestaande behoefte in het bedrijfsle
ven verband houdende. Dat blijkt niet te ge
beuren . Bommers wijt dit aan een bestaand 
inferioriteitsgevoel dat bij bedr i jfskundigen 
zou bestaan . Men kan niet duidelijk een ei
gen discipline zijn, meer een bastaard van 
onduidelijk ouderschap. Het gevolg hiervan 
is, dat men te sterk op de theorievorming let. 
Men is nog roomser dan de Paus geworden . 

Bestaansrecht 
Hoewel er door sommigen getwijfeld wordt 
aan het bestaansrecht van een aparte be
drijfskundige opleiding, zij n er op het mo
ment vijf in Nederland. De opleidingen mo
gen zich verheugen in een steeds grotere be
langstelling, zowel van studenten als van het 
bedrijfsleve n en de overheid . Wat is het bij 
zondere aan de bedrijfskundige Ir-s u it TH 
Eindhoven en TH Twente en de Drs-sen uit 
Delft, Groningen en Nijenrode. Waarin ver
schillen ze van bedrijfseconomen en wat 
houdt hun opleiding in . 
De bedr i jfskundige opleiding gaat er vanuit 
dat de afgestudeerden interdisciplinair moe
ten kunnen werken binnen een organisat ie . 
In het bijzonder moet de bedrijfskundige pro
bleemgericht kunnen denken, maar daarbij 
aile aspecten in de gaten houden. Dit is het 
gemeenschappelijk aspect in aile opleidin
gen . Daarna lopen de meningen vrij sterk uit
een, waarbij iedereen zelf invult welk onder
deel belangrijk gevonden word!. Een vrij 
aanzien I i j k stuk facu Iteitspol itiek komt hierbi j 
om de hoek kijken . Niet geheel gespeend 
van chauvinisme beweert men ook dat zi jn 
opleiding de beste is. Daarbij wijzen ze op 
het lage percentage werklozen dat ze a fgele
verd hebben . 

Afhankelijk van welke opleiding is gekozen 
wordt aan diverse aspecten aandacht gege
ven . Zowel de techniek als de economie als 
sociologische en psychologische aspecten 
zijn altijd van belang. Aile organisaties ko-

men hierin in meer of mindere mate over
een . In Groningen denkt men het meest ge
nuanceerd over de opleididng. Men leidt in
terdisciplinaire personen op die de diverse 
problemen kunnen begri jpen . Afhankelijk 
van de TH- of Universiteitsopleiding zal men 
voor diverse deelgebieden meer of minder 
geschikt zi jn. Het is echter noodzakelijk dat er 
geen specialisten worden opgeleid . In Gro
ningen is men begonnen met het idee van de 
organisatiekunde . Dit is ook de rode draad 
door de opleiding. Gezien de vrij ruime ge
dachte waarop de bedrijfskunde stoelt is fa
culteitspolitiek steeds de bepalende factor 
geweest bij de inrichting van het onder
wijsprogramma. 

Keuze tussen Ir of Drs 
Men heeft in Groni ngen eerst geprobeerd 
door een samenwerk ingsverband tussen d i
verse studierichtingen een bedrijfskundige 
ople iding te verzorgen . Toen dit op verzet 
stuitte werd besloten een complete faculteit 
voor te staan. Geen beslissing gestoeld op 
een vast idee, maar meer uit noodzaak en 
onwil van diverse faculteiten geb9ren. 
In Groningen vindt men niet dot op dit mo
ment al conc lusies over de waarde van de 
opleiding kunnen worden getrokken, er zijn 
nog te weinig afgestudeerden . De verge li j
king tusse n Ir Bedrijfskunde en Drs Bedrijfs
kunde is dus moeilijk, men vindt dat gezien 
de veel technischer beginfase van de TH
opleiding er ook een onder beroepsgebied 
bestaat, met een overgangszone waarop bei
de kunnen opereren . Hierin komt steeds 
weer het multidisciplinaire karakter tot uit-

ing. Een bedrijfskundige moet zich in een si
tuatie omringd door specialisten staande we
ten te houden en de communicatie tussen 
hen mogelijk maken . Deze mening delen zo
wei THE" als THT met Groningen, waarbij de 
twee TH's weer voorbehoud maken ten aan
zien van de invalshoek. De student op de THT 
komt met een duidelijk technische voarkeur 
en kan en moet die ook behouden geduren
de zijn studie . De studie kan echter met speci
alisatie op economisch, sociologisch of tech
nisch gebied afgerond worden . Het wordt 
aan de student overgelaten zijn richting te 
zoeken . Op de THE constateert men dot een 
vrij grote groep studenten aankomt met het 
idee een algemeen georienteerde studie te 
gaan doen . Dit is pertinent niet zo, men krijgt 
het eerste jaar voornamelijk wiskundig geo
rienteerde vakken . Ir worden is nu eenmaal 

een technische bezigheid . Men haalt verder 
een aantal mensen in huis dot een par
keerstudie ziet in de Bedrrijskunde. De be
wuste kiezers blijken een laag percentage te 
vertegenwoordigen . Men wil dit verbeteren 
door een betere voorlichting op de middelba
re scholen . Noch op de THE noch op de THT 
wist men mij te vertellen waarom ereen Ir- en 
Drs-opleiding bestaat, men wist wei het ver
schil aan te geven. 
Een Ir Bedrijfskunde zal er naar streven een 
exacte oplossing aan te dragen voor het gea
nalyseerde probleem in het bestudeerde or
ganisatiesysteem. Dit zal een Drs niet kunnen 
doen vanwege zijn minder exacte opleiding. 
Het verschi l in inhoud van de studies bedrijfs
kunde kan worden teruggevoerd op facul
teitspolitiek en op de behoeften die in de 
praktijk bestaan . De communicatie tussen 
theorie en praktijk vormt een zwakke scha
kel , hoewel de praktijk voor deze studie on
ontbeerlijk is. Deze blijkt echter binnen een 
universitair systeem wat moeilijk in te pas
sen. 

Delft 
Voor de studenten die in juni/ september 1984 
hun kandidaats ha len verzorgt Delft volgend 
jaar voor het laatst de postkandidaatsoplei
ding bedrijfskunde. Deze opleiding is voor 
mensen uit de socia Ie, economische, juridi
sche en technische studierichtingen toegan
kelijk met als voorwaarde een kandidaats
bul. Het eerste halfjaar krijg je een applica
tiecursus, waarna tentamens afgenomen 
worden op deelterreinen die je nog niet be
heers!. Dit is dus afhankelijk van je achter-
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over milioenen en 
Op de vierde maandag van september, de milioen~nnotadag, werd weer 
eens aangetoond dat de aardigheid van gastcolleges en discussies niet aI
leen afhankelijk is van het inhoudelijke maar ook van de show. Onze nieuwe 
aanwinst in het hooglerarencorps, Van Winden, hield een zeer interessante 
inleiding, die een veelvuldig knikkebollen toch niet kon voorkomen. 's Mid
dags kwam Dreesmann met een wetenscha'ppelijk minder diepgravende 
analyse die echter een volle zaal enthousiaste toehoorders trok. 

Van Winden 
In het volgende nummer zult u een interview 
met deze opvolger van Goedhart aantreffen 
waarin de inmiddels in ESB verschenen rede 
ongetwijfeld aan de orde zal komen. 

Buch 
Naast ESB mocht Van Winden zich verheugen 
in de belangstelling van het UvA-blad Folia . 
Niemand minder dan Folia's top-reporter 
Buch doet in het nummer van 1 oktober ver
slag van Van Winden's rede. Daar door deze 
Buch, zoals hij zelf ruimhartig toegeeft 'zelfs 
niet een procent van de formules ... werd be
grepen', komt hij in zijn inhoudsloos ver
haaltje niet veel verder dan beschrijvingen 
van een pilaar, een 'shift studenten' en lolli
ge conversaties met buurmannen. Ondanks 
zijn blijkbaar volslagen onbenul van econo
mie voelt Buch zich geroepen Van Winden 
flauw te corrigeren en vervolgens enige tips 
te geven . Dot de domheid altijd naar boven 
komt blijkt uit Buch's voorbarige conclusie: 
'de aanschaf van Van Winden lijkt voorals
nog een zepert te worden'. Leuk natuurlijk, 
het gebruik van een niet zo alledaags woord, 
maar schrijf hetdan wei goed, zondert of met 
een d dus. Wat Buch ook niet vermeld is dot 
hij zelf tot de meest hardnekkige knikkebol 
lers behoorde. Dus toch een voor elk wat wils 
college. 

Discussie 
Onder voorzillerschap van Van Winden be
gon 's middags de discussie met inleidingen 
van de forumleden. Onderwerp: de miljoe
nennota, die voor het eerst sinds vele jaren 
aan duidelijkheid niets te wensen over loot. 
Uitkeringsgerechtigden en ambtenaren mini
maal 3 1/ 2% achteruit, werkloosheid naar 
900.000, particuliere consumptie daalt met 
2% plus daarbij een ombuigingspakket van 
twaalf mi I jard. Daartegenover een lastenver
lichting voor het bedrijfsleven met twee mil
jard op jaarbasis. Of we met deze duidelijk
heid blij moeten zijn is een andere zaak . 

FNV 
In plaats van vice-voorziller Bode verkondig
de de heer Driessen het inn.iddels even dui
delijke federatie standpunt. Niet de kosten 
van het intact laten van de verzorgingsstaat 
afwentelen op een bepaalde groep (ambte
naren en uitkeringstrekkers), maar een do
ling van 1 a 11/2% overde hele linie. Ookar
beidstijdverkorting maar met verzekerde 
herbezelling. En ten slolle ter stimulering van 
de investeringen een injectie van 4 miljard. 
Dil plan kenl de volgende uilkomslen : een 

nulgroei voor de particuliere consumplie, 
werkloosheid stijgl slechls 101 870.000 en een 
toename van hel invesleringslekort mel 
1 1/2% in plaals van een lichte doling zoals 
hel kabinel plant. Mel dil beleid kan Neder
land volgens de FNV de kansen die hel aan
geboden krijgl door hel conjunclurele herslel 
dOl in de VS en Japan op gang komI grijpen. 
Vanuil de Iwee peilers die de FNV kenmer
ken, Werk en Solidarileil, kiesl hij voor groei 
en werkgelegenheid en schuifl hellerugdrin
gen van hel financieringstekorl op de lange 
boon. Aan hel eind van zijn beloog somde 
Driessen nog eens de wensen van de FNV op, 
aangaande de sociale zekerheid . 

1. Handhaven WAO. 
2. Verbeteren positie langdurig werklozen, 

zodat ze niet no 2 112 jaar in de bijstand 
vallen en bijvoorbeeld gedwongen wor
den hun huis op te eten. 

3. In verband hiermee stelt de FNV een nieu
we werkloosheidsregeling v(}or op basis 
van 70% van het laatst verdiende loon 
met een opbouw naar 80% v~~r de zestig 
plussers die minimaal vijf jaar gewerkt 
hebben. 

4. Gelijke rechten toekennen aan mannen 
en vrouwen. Dit met name in verband met 
kostwinnersbepalingen. 

5. Accepteren van andere samenlevingsvor
men. 

procenten 
Dreesmann 
Hel duidelijke beloog van de heer Driessen 
was vooraf gegaan door een donderende, de 
gehele wereldproblemaliek omvallende 
voordracht van onze ondernemende hoogle
roar of hooggeleerde ondernemer A. Drees
mann. In hel begin nog ruslig, maar reeds 
vlug op volle loeren draaiend goo ide hij mel 
slemverheffing enkele overpeinzingen de 
zaal in, die de nog nasoezenden mel een 
schok in de wereld van de horde werkelijk
heid terugbrachlen. Hij sprak waardering uil 
v~~r de moed van hel kabinet om in de mil
joenennota zo duidelijk de verlangde maar 
noodgedwongen offers die de bevolking zich 
moel gelrooslen op een rijlje Ie zellen. Te
yens signaleerde Dreesmann dOl de bevol
king de noodzaak van deze offerle blijkbaar 
nog niel besefte gezien de Nalio
nale Pikdag (prolelarisch winkelen bij V&D 
Kalverslroal) , Belgische loeslanden en de op
komsl van de Cenlrumparlij. 
De Nederlandse problemaliek kenmerkt zich 
door een samenloop van drie facloren die 
zich legelijkerlijd in negalieve richling onl
wikkelen . 

De structurele factor: Europa ligt structu
reel achter op Japan en de VS 
De Kondratief factor: we bevinden ons in 
de neerwaartse golf 
De conjuncture Ie factor : het is wachten op 
de VS en Deutsche Lokomotive . 

Nederland lijdt dus aan drie ziektes die tege
lijkertijd moeten worden opgelost. 

De diagnosestelling is echter het probleem . 
Deze wordt beinvloed door de politieke affi
niteit van de diagnose-stellers. Dreesmann 
onderscheidt twee groepen: Schouten 
(,Shouten') c.s., vakbonden, levensmidde 
leninduslrie en de delailhandel legenover 



het kobinet, werkgevers en 'nogal wat eco
nomen'. De eerste groep wil een groei van de 
consumptie, moor acht een geringe koop
krochktoling verantwoord teneinde de socia
Ie zekerheid in zijn huidige vorm te kunnen 
handhaven. Gevaarlijk hierbij is dat niet vol
daende aandacht wordt besteed aan de 
slechte structuur van de balansen van de be
drijyen en aan de stijgin'g-vCll'f1:hrre-rTtei~:O"sten 
door de financiering van de overheid van 
haar tekort. Oit laatste oplossen door moneta
risering 'geeft hetzelfde effect als methadon 
bij het afkicken'. 
De tweede groep staat allereerst een stijging 
van de bedri jfsinvesteringen v~~r . Een rand
voorwaarde hiervoor is een daling van de 
rente voor ondernemingen. Gewenst daar
naast is een daling van de vennootschapsbe
lasting. Beide zijn uitgevoerd zonder ver
langd gevolg. Verder wil deze groep de WIR 
behouden en de structuur von de balansen 
van de ondernemingen verbeteren . Gevaar 
van dit laatste l igt in het aanboren van d iep
teinvesteringen met als gevolg arbeidsuitval. 
Ten slotte, ondanks druk gebaren door Van 
Winden wegens tijdnood, somt Oreesmann 
nog de ' lags' in de miljoenennota op. 

'Wat mis ik in deze miljoenennota?' 
Zij doet onvoldoende recht aan de vrij 
heidsgraden die de regering heefl binnen 
de EEG en OESQ. 
Zij is onvoldoende kritisch of)< onderne
mingen. Er wordt vrijheid verleend aan 
ondernemers die het niel waard zijn . 
N ieuwe initiatieven nemen is strijd ig met 
het wezen van het ondernemen van te
genwoordig : het hoofd boven water hou
den . 
Zij doet net of hel zwarle geld circuil niel 
beslaal. ' 110 miljard is zoek. Dal is even
veel als de tolale schuld van heel Zuid 
Amerika . 

Mel een ' nou dat was her be~indigt hij zijn 
voordrachl. De zaal slroomde voor een kwarl 
leeg. Zij mislen de voordrachlen van de bei
de amblenaren Hoi en Van de Harsl en van 
Driessen van de FNV. In de afsluilende discus
sie mel de zaal bleek eens Ie meer hoe wei
nig inilialieven uil de sludenlenhoek komen. 
Slechls de drs-en Verbon en Bruyn-Hundl 
waagden een poging tol een overigens niel 
b i jsler interessanle discussie mel de heren 
achIer de lafel. 
Op de Irap op weg naar de SEF-borrel pas-

seerde prof. Driehuis, verbaasd mompelend 
over hel geroezemoes von de borrel en ver
volgens snel doorlopend. Waarschijnlijk blij 
dot hij dil jaar nietactede presence hoefde te 
geven op een onderhand Ie traditionele dag 
over een Ie uilgekauwd onderwerp. 

JJ 
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Raadsels 
Ondanks een op hef eersfe gezichf lange agenda (17 punfen) had de 137e 
vergadering von de fakulteitsroad niet veel om het lijf. De eerste 5 agenda
punfen hadden befrekking op een besloten gedeelfe, waorbij de opening en 
de sluifing van het besloten gedeelfe reeds fwee agendapunten vormden . 
Over drie zaken mocht dus echf in het geheim gesproken worden . 

Sekretaris van de fakultelt 
Hel besluur van deze fakulteil heeft drie le
den, Ie welen een hoogleraar, een mede
werker en een sludenl. De hoogleraar, op dil 
momenl is dOl Prof. drs. I. van der Zijpp, is 
voorzitter; officieel is hij de dekaan van de 
fakulleil. De medewerker neeml de rol van 
sekrelaris voor zijn rekening, nu drs. F.J. 
Noorbergen. De lermijn van Noorbe!gen 
loopl of per 1 januari 1984, zodal in deze road 
zijn opvolging aan de orde was. Op voorslel 
van hel besluur werd beslolen Noorbergen 
voor een jaar Ie herbenoemen. 

Nleuwe haagleraar 
Hellweede beslolen punl belrof de bi jzonde
re leersloel in hel vak 'De vermogensmarkl 
en hel aklief en passief bedrijf van financiele 
inslellingen'. Bijzonder wit zeggen dal deze 
hoogleraar niel op de formalie van de fakul 
leil drukl, in dil geval ' wordl zijn salaris be
laald door de Nederlandse vereniging voor 
hel bank- en ef{eklenbedrijf. Zij kwamen ook 
mel een voordrachl voor deze leersloel, 
waarmee de fakulleilsraad zich kon vereni
gen . Aangezien ook de andere ekonomische 
fakulleilen 01 posilief geadviseerd hebben 
mag verwachl worden dal de leersloel spoe
dig bezel zal worden. 

Nleuwe kandldaatassistent 
Hel geheime gedeelte werd afgerond met 
een diskussie rond de aanstelling van een 
kandidaatassistent b i j de vakgroep Bedrijfse
konomie . De studenten in de raad vinden dat 
een kandidaatassistent niet slechts een goed
kope arbeidskracht mag zijn, die voor een 
hoogleraor heen en weer loopt naar het ko
pieerapparool. Een kandidootassistenl moet 
ook iels kunnen opsteken bij zijn werk. Dat 
kan door bijvoorbeeld mee te draoien en te 
ossisleren bij een onderzoek. De road heeft 
dit in het verleden overgenomen van de stu
denten en gesteld dot een kondidootos 
sistentschap pas mag worden vrijgegeven in
dien het zeker is dat er een onderzoekstaak 
aanwezig is . Op zich een heel norma Ie zaak 
aongezien ook onze fokulteit nog steeds 
doorgoat voor een wetenschappelijke instel 
ling . Bij de vokgroep Bedrijfsecunomie bleek 
dit in eerste instontie toch moei li jkheden op 
te leveren. Voor de raod kon dit de r::!den zijn 
de kandidaatassistentenplaats niet aan de 
vokgro ep toe te w i jzen , maar elders een 
plaots te kreeren. Op t i jd koos de va kgroep 
e ieren voor zij n ge ld en zegde toe ook voor 
deze kondidaatassistent onderzoekstijd te re 
serveren; dit was voor de rood reden om de 
plools loch vrij te geven. 
Dllclpllneplan 
Ook dil deel van de vergadering was beslo
ten . Niel zozeer omdot hel over personen zou 
gaan (voorlopig gaol dit anoniem) maar om-

dot de andere takulleiten onze opstelling in 
de onderhandelingen via Roslra of Folio Ie 
weten zouden komen. Onderhandelingen? 
Ja, de dekoon van de fakulteit zil in een kom
missie die een disciplineplan v~~r ekonomie 
en ekonometrie opstelt. De rood heeft door 
zo hoar mening over, maar niet iedereen 
mag die nu 01 welen. Het interimropport van 
de slruktuurkommissie (krimpplan) werd ler 
kennisname aangenomen. Fractievertegen
woordigers en de voorziller van de slrukluur
kommissie zullen door de dekaan op de 
hoogle worden gebrocht van de onlwikkelin
gen' in de onderhandelingen. 

Openbare gedeelte 
Normoal is het zo dat de fakulteitsraod open
boor is, de deuren von kr. 2363 staan dan ook 
gewoon open zodot iedereen kan komen 
binnenlopen . Slechts bij uitzondering wor
den punten besloten behondeld, en dit is met 
name het geval indien het om personen gaol. 
Deze road was dan ook een behoorlijke uit-

Rick Ie Roy 

zondering, waarbij het openbare gedeelte 
werd gevormd door kleine oninteressonte 
plintjes. Eerst moesten de nolulen en beslui
tenlijsl van de vorige vergadering worden 
goedgekeurd, vervolgens konden diverse 
mensen in de diverse kommissies worden be
noemd dan wei herbenoemd, waarno de fa
kulteil zijn posilie ten opzichte van het Lim
perg Inslituut mochl bepalen. Hoe deze posi
tie in hel verleden is geweest was niet hele
maal duidelijk, moor voorshands beslool de 
road deze posilie ten opzichte van het Insli
luut niet te wijzigen. Aan de hand van een 
evalualie van hel onderzoek zal over drie 
joar de positie opnieuw bezien worden. 

Nederlands voor bultenlandse studenten 
Het laatsle agendapu nl van hel openbare ge
deelte had wal meer inhoud. Hel betrof de 
kennis van het Nederlands bij builenlandse 
studenten, Uit een schrijven van hel College 
van Bestuur (evB) bleek dot hel had besloten 
het onderwijs aan deze studenten aan de 
UvA te verzorgen. De fakulteiten moesten 
echter zelf bepalen op welk nivo studenten 
toegang tol de studie werd verleend. Er wor
den drie nivo' s onderscheiden: nivo 1 (ele
menta ire kennis, vier/vijf klassen lager on
derwijs), nivo II (basiskennis, brugklas)en ni
vo III (uitgebreide kennis, mavo-exomen). 
De road koos v~~r een passieve kennis op ni
vo II , Passief betekent dot een studenl de kol
lege' s kan volgen en begrijpen, maar zijn 
vragen mag formuleren in bijvoorbeeld het 
Engels. Bi j tentamens mogen de vragen wor
den beantwoord in het Engels. Verondersteld 
wordt dOl docenten deze tool beheersen. 
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